
 

   

 

Zápis 8. zasadnutia Koordinačnej platformy Rady vlády 

SR pre vedu, techniku a inovácie (ďalej aj „KP“) 

 

13. júna 2024, 09:00 -11:00 

Hotel Bôrik 

 

8. zasadnutie KP bolo prezenčné zasadnutie, ktoré bolo zamerané na schvaľovanie Kódexu 

výskumnej integrity a etiky na Slovensku a Informácie o stave implementácie Programu Slovensko 

v oblasti výskumu, vývoja a inovácií, Informácii o implementácii záväznej metodiky riadenia, 

financovania a hodnotenia podpory výskumu, vývoja a inovácií  a Informácii o aktivitách 

pracovných skupín zriadených pod RVVTI. 

Podklady na zasadnutie KP boli členom zaslané elektronicky dňa 06.06.2024, a to 

v nasledovnom rozsahu: 

 

• Program 

• Kódex výskumnej integrity a etiky na Slovensku - upravené znenie spolu s vyhodnotením 

pripomienok 

Program 

1. Privítanie a otvorenie zasadnutia  

2. Schvaľovanie Kódexu výskumnej integrity a etiky na Slovensku  

3. Informácia o stave implementácie Programu Slovensko v oblasti výskumu, vývoja a 

inovácií  

4. Informácia o stave implementácie Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií  

(Návrh presunu na ďalšie zasadnutie) 

5. Informácia o implementácii Záväznej metodiky riadenia, financovania a hodnotenia 

podpory výskumu, vývoja a inovácií    

6. Informácia o aktivitách pracovných skupín zriadených pod RVVTI  

7. Rôzne  

8. Záver  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

   

 

Priebeh 8. zasadnutia KP 
Bod 1 – Otvorenie rokovania, overenie uznášaniaschopnosti KP 

Privítanie/otvorenie rokovania 

Predsedníčka KP privítala členov na 8. zasadnutí Koordinačnej platformy a poďakovala sa im za  

účasť.  

 

Predsedníčka KP otvorila zasadnutie. 

 

• Program 8. zasadnutia bol zameraný najmä na:  

Schvaľovanie Kódexu výskumnej integrity a etiky na Slovensku a Informácie o 

implementácii Záväznej metodiky riadenia, financovania a hodnotenia podpory výskumu, 

vývoja a inovácií  a o aktivitách pracovných skupín zriadených pod RVVTI.   

 

Overenie uznášaniaschopnosti Rady 

 

Na 8. zasadnutí KP bolo prítomných 23 členov. Predsedníčka KP teda konštatovala, že KP  bola 

uznášaniaschopná. Zároveň upozornila na nahrávanie celého zasadnutia za účelom zhotovenia 

zápisnice a oboznámenia neprítomných s obsahom a priebehom zasadnutia.  

 

Schvaľovanie programu 8. zasadnutia  

Program bol členom zaslaný dňa 31.05.2024. Návrhy na doplnenie/zmenu programu neboli zo 

strany členov písomne predložené. Predsedníčka KP vyzvala na predloženie návrhov a následne 
zahájila hlasovanie o programe.  

 

Záver:   
Predsedníčka KP konštatovala, že Program 8. zasadnutia bol jednoduchou väčšinou schválený bez 
pripomienok.  

 

Schvaľovanie overovateľa zápisnice  

Za overovateľa zápisnice bol navrhnutý p. Marek Kopanický, nominovaný Slovenskou agentúrou 

pre rozvoj investícii a obchodu. 

Predsedníčka KP zahájila hlasovanie.  

 

Záver:  

Predsedníčka KP konštatovala, že p. Kopanický bol ako overovateľ zápisnice z 8. zasadnutia KP 

schválený jednoduchou väčšinou.  

 

 

 

 

 



 

   

 

Následne predsedníčka KP členom predniesla niekoľko aktualít z  diania od posledného 

zasadnutia 

• VAIA pracuje na príprave nového zákona o VVaI 

• 25.6.2024 je plánované zasadnutie RVVTI, kde bude hlavnou témou schvaľovanie Kódexu 

výskumnej integrity a etiky na Slovensku  

• intenzívne sa pracuje na aktualizácii domén - prebehli zasadnutia všetkých doménových 

pracovných skupín, postupne sa pripomienkujú a uzatvárajú upravené transformačné 

mapy. 

 

Bod 2 - Kódex výskumnej integrity a etiky na Slovensku - schvaľovanie 

Predsedníčka KP otvorila druhý  bod. 

 

Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR pripravilo návrh Etického kódexu výskumnej 

integrity, ktorý prešiel MPK, pripomienkovaním za strany členov Koordinačnej platformy, ako aj 

členov Rady vlády SR pre vedu, techniku a inovácie. Vyhodnotenie pripomienok bolo členom 

Koordinačnej platformy zaslané. Po schválení Kódexu v Koordinačnej platforme a na Rade vlády 

SR pre vedu, techniku a inovácie bude predmetom schvaľovania vládou SR.   

 

Predsedníčka KP otvorila diskusiu k bodu 2 programu.   

Do diskusie sa neprihlásil žiaden z prítomných členov. 

 

Predsedníčka zahájila hlasovanie o Kódexe výskumnej integrity a etiky na Slovensku 

 

Záver 

Predsedníčka KP konštatovala,  že Kódex výskumnej integrity a etiky na Slovensku bol schválený 

bez pripomienok.  

 

 
Bod 3 – Informácia o stave implementácie Programu Slovensko v oblasti výskumu, 

vývoja a inovácií 

 

Predsedníčka KP otvorila tretí bod. Oznámila, že zástupcovia Ministerstva školstva sa žiaľ na tomto 

zasadnutí nemohli zúčastniť, a preto prisľúbila, že  prezentácia za ich rezort bude poslaná členom 

po zasadnutí.  

 

Diskusia k bodu 3 programu nebola otvorená, nakoľko nebola k dispozícií prezentácia a prítomní 

členovia neprejavili záujem o diskusiu k tomuto bodu programu.   

 
 

 



 

   

 

 

Bod 4 - Informácia o stave implementácie Národnej stratégie výskumu, vývoja 

a inovácií 

 

Predsedníčka KP otvorila štvrtý bod a odovzdala slovo Michalovi Habrmanovi.  

 

M. Habrman uviedol, že na konci roka 2023 bolo evidovaných 21 splnených opatrení. Od januára 

do júna 2024 sa podarilo dodatočne zaviesť :  

• predbežný plán financovania, 

• úpravu financovania SAV (12mil. Eur v roku 2024, 15 mil. Eur  v roku 2025, 27 mil. v roku 

2026), pričom podstatou bolo,  zavedenie výkonnostných zmlúv medzi SAV a jednotlivými 

VVI, 

• funkčné kapacitné poslanie Národného kontaktného bodu HORIZON ,  

• podporu medzinárodnej mobility výskumných pracovníkov, 

• výzvu  Rozvojový projekt pre univerzity, na podpornú sumu pre vedúcich pracovníkov na 

VŠ 

Následne dodal, že viaceré opatrenia budú závislé od zákona o výskume, vývoji a inováciách 

a rozpočtových opatrení, ktoré sa momentálne dohadujú, ako aj od spolupráce agentúr, rezortov 

pri vyhlasovaní výziev, po zaslaní finančných prostriedkov. 

 

Predsedníčka KP otvorila diskusiu k bodu 4 programu.   

 

L. Melicherčíková položila otázku, v akom štádiu je plánovaná úprava superodpočtu, nakoľko má 

informáciu z MF SR, že nateraz nebude dochádzať k navyšovaniu, ale len k rozširovaniu okruhu 

aktivít. 

M. Habrman informáciu potvrdil a dodal, že sa bude rozširovať okruh oprávnených výdavkov a 

služieb.  

L. Melicherčíková sa zaujímala, kedy je zvažovaná novelizácia Zákona daní z príjmu.  

M. Habrman odpovedal, že MF SR malo otvoriť zákon z dani z príjmu v prvom polroku 2024.  

R. Ševčík oponoval, že niektoré prezentované splnené opatrenia nie sú ešte fakticky splnené, ako 

výkonnostné zmluvy, či úprava financovania SAV.  

M. Habrman vysvetlil, že finančné prostriedky pre SAV boli schválené v rozpočte verejnej správy a 

presunuté na účet SAV a preto opatrenie považuje za splnené. 

T. Gregor požiadal o substantívnejšie prezentácie zamerané na jednotlivé opatrenia a nie len 

štatistické údaje. Vyjadril zdesenie nad procesom prijímania dohôd o spolupráci medzi 

ministerstvami. Požiadal o systematické riešenie tohto problému, či už cez uznesenie vlády alebo 

zmenu zákona.  

J. Wagner nadviazal na diskusiu a vyzval, aby pri prijímaní všeobecných strategických materiálov 

a zákonov je potrebné, aby ich súčasťou bola SWOT analýza s identifikáciou slabých miest, rizík 

a problémov. 



 

   

 

Predsedníčka KP súhlasila. Následne vysvetlila, že omeškania pri vyhodnocovaní výziev sú 

spôsobené tým, že bolo vyhlásené bezprecedentné množstvo výziev s obmedzeným množstvom 

implementačných kapacít, napríklad na Výskumnej agentúre. Zároveň predstavila niekoľko 

systémových zmien, ktoré boli zavedené pri implementácii výziev.  

T. Gregor  

 

 

 

 

Záver:   

Predsedníčka KP konštatovala, že Koordinačná platforma zobrala Informáciu o stave 

implementácie Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií na vedomie. 

 
 

Bod 5 – Informácia o implementácii záväznej metodiky riadenia, financovania a 

hodnotenia podpory výskumu, vývoja a inovácií    

 

Predsedníčka KP otvorila piaty bod a odovzdala slovo riaditeľovi odboru programov vo Výskumnej 

a inovačnej autorite Danielovi Strakovi. 

D. Straka informoval, že Záväzná metodika bola schválená Radou vlády 18.9.2023, nadobudla 

účinnosť 23.9.2023 s mesačným prechodným obdobím.  

M. Habrman informoval, že Predbežný plán financovania bol schválený 14.3.2024, pre rok 2024 

bolo 40 výziev a 12 národných projektov. Následne Však došlo k mnohým úpravám výziev viď. 

Prezentácia v prílohe. 

 

Predsedníčka KP otvorila diskusiu k bodu 5 programu.   

P. Klamo vyzval na väčšiu predvídateľnosť financovania vo vede, výskume a inováciách v kontexte 

zmien v Predbežnom pláne financovania a nedodržiavania Harmonogramu vyhlasovania výziev.  

Zároveň uviedol obavu predlžovania času vyhlásenia výziev z dôvodu hodnotenia výziev na VAIA. 

D. Straka vysvetlil, že hodnotenie na VAIA prebieha paralelne s inými lehotami a nedochádza tak k 

oneskoreniu vyhlásenia výzve.  

 

Záver: sformulovanie záveru  

Predsedníčka KP konštatovala, že Koordinačná platforma zobrala Informáciu o implementácii 

Záväznej metodiky riadenia, financovania a hodnotenia podpory výskumu, vývoja a inovácií  na 

vedomie.   

 
 

Bod 6 – Informácia o aktivitách pracovných skupín zriadených pod RVVTI 

Predsedníčka KP otvorila šiesty bod a odovzdala slovo riaditeľke odboru priorít vo 

Výskumnej a inovačnej autorite Andrei Uhrínovej. 



 

   

 

 

A. Uhrínová predstavila prácu a fungovanie pracovných skupín pod RVVTI, viď prezentácia v 

prílohe. 

 

Predsedníčka KP otvorila diskusiu k bodu 6 programu.   

A. Krivjanská vzniesla návrh pre pracovnú skupinu Výskumné infraštruktúry, aby bola reflektovaná 

téma Európskeho Cloudu pre otvorenú vedu. 

T. Gregor sa opýtal, aký je postup schvaľovania strategických materiálov, či nemajú ísť najskôr na 

koordinačnú platformu a až následne na MPK.  

R. Ševčík v reakcii uviedol, že nové materiály už budú predkladať na Koordinačnú platformu a 

pracovné skupiny RVVTI.  

J. Wagner predniesol návrh prípravy jasného systému postupu schvaľovania strategických 

materiálov.  

 

Záver:  

Predsedníčka KP konštatovala, že Koordinačná platforma zobrala Informáciu o aktivitách 

pracovných skupín zriadených pod RVVTI na vedomie.   

 
 

 

Bod 7 – Rôzne 

Predsedníčka KP otvorila bod rôzne a vyzvala prítomných na prednesenie príspevkov a návrhov. 

M. Král sa prihlásil a dal na vedomie, že sa zdržal hlasovania pri schvaľovaní  materiálu v bode 2. 

nakoľko nestihli pripomienkovať niektoré ustanovenia. 

 

Bod 8 – Záver  

Predsedníčka KP sa  prítomným poďakovala za podnetné návrhy a spoluprácu.  


